
Protokół nr 5/15 
z posiedzenia Komisji ds. Samorządu, Inicjatyw Gospodarczych, 

Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego 

z dnia 12 maja 2015 roku 
 

 

 Posiedzenie Komisji ds. Samorządu, Inicjatyw Gospodarczych, Przestrzegania Prawa  

i Porządku Publicznego otworzył o godzinie 9 00 przewodniczący Andrzej Łyskawa 

stwierdzając, że na 4 członków Komisji w posiedzeniu uczestniczy 4, co stanowi quorum, 

przy którym Komisje mogą obradować.  

Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Tematyka posiedzenia :  

 
1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie.  

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Oceny Zasobów Pomocy 

Społecznej Gminy Pyzdry za rok 2014. 
3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyznania dotacji na wymianę pokrycia 

dachowego w kościele p.w. Narodzenia NMP w Pyzdrach.  

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie trybu udzielania  

i rozliczania dotacji dla niepublicznych szkół o uprawnieniach szkół publicznych, 

przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego na terenie gminy Pyzdry oraz 

trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie w sprawie ustalenia szczegółowego 

sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną 

przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej nr 93/1, 94, 98 położonej w obrębie geodezyjnym Walga.  

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej nr 203/4 położonej w obrębie geodezyjnym Ciemierów – Kolonia. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej nr 2033 położonej w obrębie geodezyjnym Pyzdry. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej nr 2035 położonej w obrębie geodezyjnym Pyzdry. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej nr 2023/1 położonej w obrębie geodezyjnym Tarnowa.  

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej nr 444/3 i 444/4 położonej w obrębie geodezyjnym Ruda Komorska.  

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej nr 28/2 położonej w obrębie geodezyjnym Zapowiednia.  

13. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Pyzdrach. 

14. Sprawy bieżące.  

 

 

Ad. 1.  

Antonina Balicka, skarbnik poinformowała, że po zaproponowanych zmianach dochody 

gminy wynoszą 22.844.038,67, wydatki 21.998.695,89 zł.  
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Zmiany dotyczą:  

1) zwiększenia dochodów:   

- 500,-  z tytułu korzystania z lokalu  mieszkalnego w Pietrzykowie,  

- 2.500,- wpłynęły pieniądze z tytułu alimentacyjnego.  

- 19.500,- dobrowolne wpłaty mieszkańców na budowę kanalizacji sanitarnej przy ul. 

Bolesława Pobożnego,  

- 23.009,61 – dotacja na zadania zrealizowane w 2014 r. a dotyczące placu zabaw w Pyzdrach 

i wymiany okien w świetlicach wiejskich w Rudzie Komorskiej i Lisewie,  

 

2) zwiększenia wydatków:  

- 80.000,- na sporządzenie dokumentacji i podkładów geodezyjnych związanych z budową  

dróg: Pietrzyków – Kolonia, Walga, Pyzdry ul. Zwierzyniec,  

- 35.509,61 rezerwa ogólna,  

- 10.000,- zwiększenie dotacji na zabytki – remont dachu na kościele farnym w Pyzdrach  

Antonina Balicka, skarbnik dodała, że dochody i wydatki gminy zwiększą się o kwotę 

8.040,- zł. Jest to dotacja przekazana przez wojewodę wielkopolskiego na wypłatę diet dla 

członków obwodowych komisji wyborczych przeprowadzających wybory prezydenta RP. Ta 

zmiana do budżetu została wprowadzona zarządzeniem Burmistrza.  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie („za”- 4). 

 

Ad. 2.  

Beata Kruszka, kierownik Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

poinformowała, że zgodnie z art. 16a ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej 

gmina przygotowuje ocenę zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji 

społecznej i demograficznej. Zasoby pomocy społecznej w Gminie Pyzdry, określone  

w przedłożonej ocenie, obejmują w szczególności infrastrukturę, kadrę, organizacje 

pozarządowe i nakłady finansowe na zadania pomocy społecznej bez względu na podmiot je 

finansujący. Ocena obejmuje osoby i rodziny korzystające z pomocy społecznej, rodzaje ich 

problemów oraz ich rozkład ilościowy.  

Analizując wielkość zasobów pomocy społecznej można powiedzieć, że te najważniejsze 

potrzeby są zaspokajane.  

Andrzej Łyskawa, radny zapytał, jakie są widoczne zmiany miedzy 2013 a 2014 r. na 

podstawie Oceny Zasobów Pomocy Społecznej?  

Beata Kruszka, kierownik Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

poinformowała, że widoczne jest zmniejszenie liczby osób stale korzystających z pomocy 

społecznej. Powodem tego jest to, że niektóre rodziny usamodzielniły się, wyprowadziły z 

gminy, pozyskały pracę, zmniejszyło się kryterium dochodowe.  

Przemysław Dębski, burmistrz stwierdził, że należy udzielić pomocy jednej z rodzin 

zamieszkałych we Wrąbczynku, szczególnie dzieciom.  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Oceny Zasobów 

Pomocy Społecznej Gminy Pyzdry za rok 2014 („za”- 4). 

 

Ad. 3.  

Na wniosek proboszcza parafii Pyzdry przyznano dotację z budżetu gminy w kwocie 30.000 

zł na roboty budowlane związane z wymiana pokrycia dachowego przy zabytkowym kościele 

farnym zlokalizowanym w Pyzdrach przy ulicy Farnej. 

Ze względu na wartość zabytku, jego atrakcyjność i bogatą historię zasadnym jest 

dofinansowanie prac budowlanych. 
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Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyznania dotacji na 

wymianę pokrycia dachowego w kościele p.w. Narodzenia NMP w Pyzdrach („za”- 4). 

 

Ad. 4.  

Przemysław Dębski, burmistrz poinformował, że na wniosek organu prowadzącego 

niepubliczną szkołę i przedszkole przygotowano projekt uchwały mówiący o rozliczaniu 

dotacji raz w roku. Dotychczas obowiązywał zapis – kwartalnie.  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych szkół o uprawnieniach szkół 

publicznych, przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego na terenie gminy Pyzdry 

oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania („za”- 4). 

 

Ad. 5.  

Wioletta Topór – Mench poinformowała, że w dotychczas obowiązującej uchwale 

wprowadza się zmiany. Dotyczą one odbierania od mieszkańców także papieru – w ostatnim 

miesiącu każdego kwartału i do segregacji tworzywa sztucznego w miesiącach maj – 

wrzesień mieszkańcy będą otrzymywać po 2 worki 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie w sprawie ustalenia 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za 

uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi („za”- 4). 

 

Ad. 6.  

Andrzej Łyskawa, radny zapytał, dlaczego tyle jest uchwał dotyczących sprzedaży majątku 

gminnego? 

Wioletta Topór – Mench odpowiedziała, że sprzedaż w większości dotyczy małych działek, 

z wydzierżawienia których są małe dochody.  

Przemysław Dębski, burmistrz dodał, że propozycje sprzedaży przygotowano na jedną 

sesję. Grunty, które nie mają strategicznego znaczenia dla przyszłego wykorzystania przez 

gminę należy sprzedać.  

Gmina będzie także nabywała grunt np. w Kruszynach pod drogę, w Pyzdrach przy starym 

moście, pod drogę w Pyzdrach przy ul. Bolesława pobożnego.  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze 

bezprzetargowej udziału 10/16 części w nieruchomościach niezabudowanych oznaczonych 

numerami geodezyjnymi 93/1 o powierzchni 0,8000 ha, 94 o powierzchni 0,7600 ha, 98  

o powierzchni 0,1300 ha, położonych w obrębie geodezyjnym Walga („za”- 4). 

 

Ad. 7 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze 

przetargowej nieruchomości niezabudowanej oznaczonej numerem geodezyjnym 203/4  

o powierzchni 0,7600 ha, położonej w obrębie geodezyjnym Ciemierów – Kolonia  („za”- 4). 

 

Ad. 8.  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze 

przetargowej nieruchomości niezabudowanej oznaczonej numerem geodezyjnym 2033  

o powierzchni 0,1539 ha, położonej w obrębie geodezyjnym Pyzdry, („za”- 4). 
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Ad. 9.  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze 

przetargowej nieruchomości niezabudowanej oznaczonej numerem geodezyjnym 2035  

o powierzchni 0,2674 ha, położonej w obrębie geodezyjnym Pyzdry („za”- 4). 

 

Ad. 10.  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze 

bezprzetargowej nieruchomości niezabudowanej oznaczonej numerem geodezyjnym 2023/1 

o powierzchni 0,0123 ha, położonej w obrębie geodezyjnym Tarnowa („za”- 4). 

 

Ad. 11.  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze 

przetargowej nieruchomości niezabudowanej oznaczonej numerem geodezyjnym 444/3  

o powierzchni 0,2500 ha oraz 444/4 o powierzchni 0,5000 ha, położonych w obrębie 

geodezyjnym Ruda Komorska („za”- 4). 

 

Ad. 12.  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze 

przetargowej nieruchomości niezabudowanej oznaczonej numerem geodezyjnym 28/2  

o powierzchni 5,5047 ha, położonej w obrębie geodezyjnym Zapowiednia („za”- 4). 

 

Ad. 13. 

Andrzej Łyskawa, radny zauważył, że zakreślony krótki odcinek drogi w stronę ul. 

Żeromskiego powinien należeć do ul. Żeromskiego.  

Wioletta Topór – Mench odpowiedziała, że zostanie to sprawdzone, ale najprawdopodobniej 

należy to do ul. Żeromskiego.  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie nadania ulicy oznaczonej 

numerami geodezyjnymi 2235/13, 2235/11, 2235/5  położonej w Pyzdrach nazwę 

,,Kochanowskiego” („za”- 4). 

 

Ad. 4.  

Przemysław Dębski, burmistrz poinformował, że:  

1) gmina otrzymała z Urzędu Marszałkowskiego dotacje w wysokości 150.000 zł na 

budowę drogi przy ul. Wymysłowskiej i 9.100,- zł na budowę pomostów w Dłusku, 

2) zakończona została komunalizacja części przyklasztornej, w której znajduje się 

biblioteka, muzeum i centrum kultury. Gmina stała się właścicielem. Wzrósł majątek 

gminy, będzie nareszcie możliwość ubiegania się o wsparcie finansowe.   

3) dobiega końca budowa drogi przy ul. Nadrzecznej w Pyzdrach,  

4) będzie remontowana droga przy ul. Kaliskiej, zgodnie z ustaleniami ze Starostwem 

Powiatowym będzie przywożony materiał i niebawem rozpoczną się prace na tej 

drodze,  

5) projektowanie dokumentacji na budowę kanalizacji sanitarnej Rataje – Pietrzyków – 

Kolonia idzie zgodnie z planem,  

6) projekt strategii gminy na lata 2015 – 2020 jest podany w BIP , 

7) budowa wodociągu Białobrzeg – będzie rozpisany przetarg,  

 

Andrzej Łyskawa, radny zapytał, co z odbudową wału na odcinku Białobrzeg – Modlica?  
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Przemysław Dębski, burmistrz odpowiedział, że inwestorem jest Wielkopolski Zarząd 

Melioracji i Urządzeń Wodnych. Obecnie sprawa ta jest na etapie opracowywania 

dokumentacji. Nie ma potrzeby opracowywania raportu oddziaływania na środowisko  

Realizacja może w 2017 albo jeszcze później. Coraz głośniej mówi się o zmianie ustawy – 

prawo wodne. Jest propozycja, aby wały przekazane zostały gminom.  

W roku 2015 r. przewidywane jest ukończenie dokumentacji na odnowę cieku Flisa,  

a wykonanie planowane na 2016r.  

Krzysztof Paszak, radny zapytał o realizację naprawy drogi Pyzdry – Tarnowa.  

Przemysław Dębski, burmistrz odpowiedział, że temat dotyczący wycinki krzewów przy 

drodze i podorywania drogi został zgłoszony Staroście Wrzesińskiemu. Natomiast dziury  

w nawierzchni drogi powstałe w wyniku budowy kanalizacji wyrówna gmina.  

Marianna Urbaniak, radna poruszyła temat zabrudzania drogi we Wrąbczynku przez krowy 

wypędzane na pastwisko.  

Marcin Budziszewski, radny zaproponował, aby rozważyć montaż „garbu” na drodze przy 

ul. Farna na wysokości boiska sportowego.  

 

Na powyższym protokół zakończono.  

Protokołowała:  

Alina Banaszak  


